

Varhaiskasvatusmaksu 1.8.2026 alkaen

Tulorajat ja maksuprosentit 1.8.2026 alkaen

Perheen henkilömäärä = perhekoko	Vähimmäistuloraja / kk	Tuloraja, jossa perhe saa 32 € laskun*	Tuloraja, jossa perhe saa 335 € laskun*	Maksuprosentti
*Yksi lapsi / täydet tunnit/ ilman sisarusalennuksia				
2	4369 €	4669 €	7500 €	10,7 %
3	5635 €	5935 €	8766 €	10,7 %
4	6399 €	6699 €	9530 €	10,7 %
5	7163 €	7463 €	10 294 €	10,7 %
6	7925 €	8225 €	11 056 €	10,7 %
7 -	jos perhekokoo on suurempi kuin kuusi, tulorajaa korotetaan 295 € / alaikäinen lapsi			

Enimmäismaksut 1.8.2026 alkaen

Enimmäismaksut	Maksu euroina ennen muutosta	Maksu euroina 1.8.2026
Enimmäismaksu	311	335
Toisen lapsen enimmäismaksu	124	134
Pienin perittävä lapsikohtainen maksu	30	32

Sisarusalennus 1.8.2026 alkaen

Toisesta lapsesta perittävä maksu on enintään 40 % nuorimman lapsen maksusta. Seuraavien lasten maksu on 20 prosenttia nuorimman lapsen maksusta.

Esimerkki sisarusalennuksesta		
Nuorimman 2023 syntyneen lapsen maksu on: 145 €	Toisen 2021 syntyneen lapsen maksu on: $145 \text{ €} \times 40 \% = 58 \text{ €}$	Kolmannen 2018 syntyneen lapsen maksu on: $145 \text{ €} \times 20 \% = 29 \text{ €}$ <i>alle 32 € = ei peritä</i>

Hoitoaikaperustaiset maksuluokat

Maksimi tuntimäärä kuukaudessa	% täydestä varhaiskasvatusmaksusta enintään
Enintään 80 tuntia / kuukaudessa	60 %
81–139 tuntia / kuukaudessa	85 %
140 tai yli tuntia / kuukaudessa	100 %

Esimerkkilaskelma varhaiskasvatusmaksusta 1.8.2026 alkaen

Perhekoko 4 = äiti, isä, lapsi s.2024 ja lapsi s.2021 Tuloraja perhekokoon 4 mukaan = 6399 €	Perheen yhteiset tulot 7585 € / kk
lapsi s.2024 maksu= 7585 € - 6399 € = 1187 € 1186 € x 10,7 % = 127 €	lapsi s.2021 maksu= 127 € x 40 % = 51 €
Lapsi on 60 tuntia kuukaudessa päiväkodissa eli 60 % kokoaikaisesta maksusta 127 € x 60 % = 76 €	Lapsi on 60 tuntia kuukaudessa päiväkodissa eli 60 % kokoaikaisesta maksusta 51 € x 60 % = 31 € <i>alle 32 € = ei peritä</i>